
Zápis 
 

z  11. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 24. 10. 2017 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 19 
Omluveni: Ing. Vlach, Ing. Lanč, prof. Slavíček, Ing. Bystrianský, doc. Uhlík 
Hosté: prof. Melzoch, Ing. Chválná, prof. Pospíšil, prof. Kotrba, Mgr. Vajsová, prof. Bělohlav, 
Ing. Kubová, Mgr. Kinzlová 
 
 
Program jednání schválen (19– 0 – 0): 

1. Projednání změn ve vnitřní normě „Zásady studentské grantové soutěže na podporu 
projektů specifického vysokoškolského výzkumu na VŠCHT Praha“ a „Zásady grantové 
soutěže na podporu pedagogických projektů studentů a akademických pracovníků na 
VŠCHT Praha“  

2. Schvalování Jednacího řádu VR FPBT 
3. Projednání rozmezí studijních průměrů pro přiznání prospěchového stipendia 
4. Projednání Záměru studijního programu Chemistry and Technology 
5. Různé 

a) informace o CRP  
b) informace o navrhované rozpočtové změně 
c) informace z kolegia rektora 
d) informace o delegátech do RVŠ 

 
Ad 1.  
Prorektor pro vědu a výzkum prof. Kotrba úvodním slovem popsal navrhované změny, které 
se  týkají  pravidel  udělování  stipendií  Emila  Votočky  na  podporu  talentovaných  studentů 
z celé školy. Stávající nastavené parametry nejsou dostatečně motivační pro studenty všech 
fakult. Navrhované změny byly projednány na kolegiu rektora. 
 
Diskuse: 
Dr. Kučerová  zmínila příliš vysoké procento doplňkových a  režijních nákladů, které  jsou na 
úkor  výše  vyplácených  stipendií.  Kvestorka  ing.  Chválná  okomentovala  nutnost  zachování 
jednotného  nastavení  členění  nákladů  pro  všechny  typy  grantů.  Na  dotaz  prof. 
Sedmidubského  byl  popsán  systém  pro  rozdělování  Votočkových  stipendií  na  fakultách  a 
systém rozdělování počtu stipendií na  jednotlivé fakulty. Prof. Cibulka upozornil na nutnost 
sladění  vyhlášení  soutěže  na  celé  škole  s pravidly  na  jednotlivých  fakultách. Další  diskuse 
přinesla podnětné návrhy k upravení pravidel IGA. K projednání dojde i na úrovni fakultních 
senátů. 
 
Usnesení:  Senát  projednal  „Zásady  studentské  grantové  soutěže  na  podporu  projektů 
specifického vysokoškolského výzkumu na VŠCHT Praha“. 
 
Schváleno 19– 0 – 0. 
 



Prorektor  pro  pedagogiku  prof.  Bělohlav  upřesnil  drobné  změny  v  „Zásadách  grantové 
soutěže na podporu pedagogických projektů studentů a akademických pracovníků na VŠCHT 
Praha“ týkající se přípravy studijních opor pro kombinované studium.  
 
Usnesení:  Senát  projednal  „Zásady  grantové  soutěže  na  podporu  pedagogických  projektů 
studentů a akademických pracovníků na VŠCHT Praha“. 
 
Schváleno 18– 0 – 1. 
 

Ad 2. 
Jednací  řád  VR  FPBT  byl  předložen  v předepsaném  předstihu.  Rektor  Melzoch  nemá 
připomínek k předloženému znění. 
 
Schváleno 19– 0 – 0. 
 

Ad 3. 
Projednání rozmezí studijních průměrů pro přiznání prospěchového stipendia v bakalářských 
a magisterských  studijních programech předepisuje Stipendijní  řád. Projednaný materiál  je 
podkladem pro výnos rektora o přiznávání stipendií. 
 
Diskuse: 
Ing.  Kubová  informovala  ohledně  počtu  vyplácených  stipendií  na  VŠCHT  a  zmínila,  že 
nedochází ke změnám v rozmezí průměrů oproti minulým letům. 
 
Usnesení:  Senát  projednal  předložená  rozmezí  pro  přiznání  prospěchového  stipendia 
v bakalářských a magisterských studijních programech.  
 
Schváleno 19– 0 – 0. 
 

Ad 4. 
Prorektor  pro  pedagogiku  prof.  Bělohlav  předložil  záměr  akreditovat  studijní  program 
Chemistry  and  Technology  včetně  osoby  garanta  (prof.  Bělohlav)  a  informoval,  že 
v budoucnu  se  počítá  s převzetím  garance  prof.  Matějkou,  který  je  nyní  navržen  jako 
zástupce garanta. Záměr bude následně předložen ke schválení Radě pro vnitřní hodnocení a 
následně dojde k přípravě akreditace programu. 
 
Usnesení: Senát projednal záměr akreditace studijního programu Chemistry and Technology. 
 
Schváleno 19– 0 – 0. 

 
Ad 5. 
a) Informace o CRP 
Prorektor  pro  strategie  a  rozvoj  Pospíšil  formou  prezentace  představil  centralizované 
rozvojové projekty na rok 2018, kterých se VŠCHT účastní a nastínil jejich možný přínos pro 
VŠCHT. 



 
b) Informace o navrhované rozpočtové změně 
Navrhovaná rozpočtová změna souvisí s úpravou laboratoře a zázemí v Technoparku Kralupy 
pro  excelentní  týmy  a  nedostatkem  prostor  na  VŠCHT  Praha.  Rektor  Melzoch  vysvětlil 
senátu,  že  úpravy  interiérů  a  dovybavení  v Technoparku  Kralupy  se  nabízejí  jako  účelové 
využití finančních prostředků do vlastních nemovitostí VŠCHT. Vzniknou tak vhodné prostory 
pro vědeckou  činnost  týmů. Pronájem cizích prostor by byl pouze krátkodobým  řešením a 
investované  peníze  by  nebylo možné  v budoucnu  nijak  využít. Návrh  bude  schvalován  na 
dalším zasedání. 
 
c) Informace z kolegia rektora 
I. Rektor Melzoch předložil  senátu aktuální  informace o vývoji vystěhování  ČVUT  z prostor 
VŠCHT. 23. 10. 2017 byla podaná žaloba na vyklizení. 
II. Proběhne výjezdní zasedání studentů všech senátů na VŠCHT Praha. 
III. Bude projednávána kolektivní smlouva 
 
d) Informace o delegátech do RVŠ 
Na příštím zasedání senátu proběhne schválení delegátů do rady VŠ. Nyní probíhá nominace 
jednotlivých delegátů. 

 
Příští zasedání 21. 11. 2017 

 

Zapsala: Ing. Iva Pospíšilová                                      Za správnost: prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. 


